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Zadeva: Informacija v zvezi z morebitno postavitvijo sprejemno-registracijskega 
centra na območju Črnomlja 

Spoštovana ga. Čemas Stjepanovič,

vašo zaskrbljenost glede dogajanja v vaši občini razumemo, predvsem zato, ker  mediji pogosto 
netočno in nepopolno poročajo o dogajanju v zvezi z ilegalnimi migracijami in potekom priprav 
na morebitne povečane ilegalne migracije.

Na ministrstvu in policiji pozorno spremljamo situacijo v širši regiji in sosedstvu in na podlagi 
analiz in ocen ugotavljamo, da občina Črnomelj leži na poti, ki bi lahko bila precej izpostavljena, 
če pride do povečanja ilegalnih prehodov meje, saj leži na eni od migracijskih poti preko 
Zahodnega Balkana proti Avstriji in ostalim ciljnim državam v Zahodni Evropi, sploh ko se meje 
zapirajo, migranti in zlasti organizatorji ilegalnih migracij pa iščejo alternativne poti.

Danes se ne soočamo več s tako imenovanim »reguliranim migracijskim tokom«, pač pa 
okrepljenimi ilegalnimi migracijami. Ponovno je oživel organiziran kriminal, ki išče načine za 
sprovajanje migrantov preko meja posameznih držav in EU. Ilegalne migracije pomenijo tudi 
potencialno zlorabo migracijskih poti za namene ilegalnega prehajanja oseb in blaga, ki 
predstavljajo grožnjo naši varnosti. Ravno za zagotavljanje varnosti pa je pomembno, da na 
glavnih poteh ilegalnih migracij vzpostavimo sprejemno-registracijske centre.

Trenutne razmere kljub rahlemu povečanju ilegalnih prihodov v Slovenijo niso alarmantne, 
Policija pa osebe, ki so nedovoljeno vstopile na ozemlje Republike Slovenije obravnava sproti 
na policijskih postajah in tiste, ki jih v neformalnem postopku v 72 urah ne more vrniti v 
Republiko Hrvaško, odpelje v Center za tujce v Postojno. Številke so obvladljive, Policija pa 
svoje delo opravlja v skladu s postopki in v okviru obstoječih kapacitet, predvsem pa neopazno 
za prebivalce. Glede na izkušnjo, ki smo jo doživeli manj kot leto dni nazaj pa se vsi dobro 
zavedamo, da je država dolžna sprejeti vse potrebne ukrepe za primer povečanja števila 
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ilegalnih prehodov naše državne meje. Dejavnikov, ki na to kažejo, pa je v naši soseščini več.
Na celotnem ozemlju Zahodnega Balkana, vključno z Grčijo, je po nekaterih ocenah okoli 
90.000 oseb, ki čakajo na pot proti severu in Zahodni Evropi, ne moremo pa izključiti niti 
povečanih ilegalnih migracij na naši zahodni meji z Italijo.

Zaradi navedenih razmer intenzivno delujemo na terenu in imamo vzpostavljeno operativno 
sodelovanje z vsemi državami EU, tako na bilateralnem kot multilateralnem področju. Naši 
policisti intenzivno sodelujejo in so prisotni v praktično vseh državah, ki se nahajajo na 
migracijski poti. Na nacionalni ravni pa sprejemamo ukrepe za obvladovanje morebitnih 
obsežnejših ilegalnih migracij. Številne ukrepe smo že sprejeli, ali pa jih sprejemamo in to tako 
na »zeleni meji«, mejnih prehodih, policija pa izvaja izravnalne ukrepe v notranjosti države. 
Nekatere zakonodajne rešitve pripravljamo predvsem za primer, če bi odpovedali vsi predvideni 
mehanizmi in dogovori, Sloveniji pa bi se lahko znašla pod izjemnim pritiskom ilegalnih migracij.
Seveda pa si pri tem vsi želimo in v to vlagamo velike napore, da do takšne situacije ne pride. 
Naša odgovornost pa je, da ob maksimalnem angažiranju in uveljavljanju skupnih rešitev 
imamo pripravljene ukrepe za primer, ko te rešitve ali ukrepi ne bi bili implementirani. V takšnih 
primerih moramo države ukrepati v zaščito interesov svojih državljank in državljanov.

Slovenija v skladu z bilateralnim sporazumom o vračanju, ki ga ima sklenjenega z Republiko 
Hrvaško, vse ilegalce, za katere je nedvoumno, da so prišli iz Hrvaške, vrne po hitrem, 
neformalnem postopku v roku 72 ur. Takšno vračanje poteka ta trenutek dobro, Hrvaška pa za 
zdaj izpolnjuje svoje obveznosti. Zato je tudi smiselno, da se vse osebe, ki jih je Policija ujela pri 
prehodu meje, registrira in obravnava čim bližje meji in kraju vrnitve Hrvaški. Zavedati se 
moramo, da Republika Slovenija vzpostavlja sprejemno registracijske centre ob meji s Hrvaško 
in jih drži v pripravljenosti predvsem zaradi varnosti ljudi, ki živijo ob meji. Ilegalni migranti so 
namreč lahko le na ta način registrirani, ustrezno obravnavani, oskrbljeni in  pod nadzorom. Če 
namestitvenih kapacitet za obravnavo ob meji ne bo, bo to težje oziroma jih ne bo mogoče 
ustrezno obravnavati ter zagotoviti takojšnjo vrnitev oz ustrezno premestitev, kar bi povečalo 
varnostno tveganje in ogrožanje samih krajanov najprej obmejnih mest in vasi, nato pa 
prebivalcev celotne države. Tega pa si država ne sme dovoliti in ne bo dovolila. Zato je še kako 
pomembno, da vsi razumemo, zakaj sprejemne centre enostavno rabimo, pa tudi, zakaj jih 
rabimo ob meji z Republiko Hrvaško.

Ob tem bi želeli poudariti, da bomo sprejemne centre aktivirali samo v primeru, da bi povečan 
migracijski pritisk trajal dalj časa na istem območju. Na drugih območjih bomo aktivirali druge 
sprejemne centre, vsi pa bodo "zaprtega tipa" in pod nadzorom policije. Kot že zapisano, 
zadrževanje posameznika bo v centru najdlje do 72 ur, kolikor traja hitri postopek vračanja na 
Hrvaško po sporazumu. 

V sprejemnih centrih bo Ministrstvo za zdravje poskrbelo za nujno medicinsko pomoč, ustrezno 
pa bo poskrbljeno tudi za otroke in mladoletnike brez spremstva. Delo Centrov za socialo delo 
bo po potrebi angažiralo Ministrstvo za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti, ki je 
prav tako del operativne skupine za vzpostavitev sprejemnih centrov. Za logistiko pa sta 
pristojna Ministrstvo za notranje zadeve in Uprava RS za zaščito in reševanje ter drugi izvajalci, 
ki bodo po potrebi angažirani. Obveznosti v sprejemnih centrih bomo v največji možni meri 
poskušali obvladati z osebjem iz državnih struktur in preko angažiranja z javnimi deli, dogovori o 
angažiranju pa potekajo tudi s humanitarnimi in nevladnimi organizacijami. Kapaciteta centra v 
Črnomlju je predvidena do 300 oseb, center pa bo razdeljen na sprejemni del, kjer se vodijo 
postopki, in bivalni del. Vse prevoze v in iz centra bo izvajala policija in s tem zagotovila 
absolutni nadzor nad migranti ter zagotovila največjo možno varnost za okoliško prebivalstvo. 
To poudarjamo zato, ker v primeru, da centra ne bi bilo, bi tujci imeli pravico do prostega 
gibanja, kar pa bi lahko vodilo v različne konflikte z okoliškim prebivalstvom in poslabšanja 
varnostne situacije.



Na območju občine Črnomelj so bile evidentirane tri možne lokacije za postavitev takšnega 
centra. Sredi septembra so bile v sodelovanju s predstavniki vaše občine opravljeni tudi ogledi. 
Kot najprimernejša lokacija je bila po ogledu izbrana lokacija Vražji kamen, in sicer travnato 
zemljišče v lasti Republike Slovenije in v upravljanju Ministrstva za obrambo, ki ga uporablja 
kinološko društvo. Predlog občine po uporabi drugega zemljišča za nas ni sprejemljiv, o razlogih 
pa smo vas tudi uradno seznanili z dopisom 28.9.2016. Prejeli smo tudi dopis ŠKD Črnomelj z 
razlogi, kaj bi odvzem poligona pomenilo za delo društva in kinologije v Črnomlju, zato vam 
lahko zagotovimo, da bomo z vsemi vpletenimi še naprej vodili dialog in poskušali najti rešitve, s 
katerimi bo življenje čim manj moteno, hkrati pa bodo izvedene naše zakonske naloge in 
zagotovljena varnost.

Spoštovana ga. Županja, 

na Ministrstvu za notranje zadeve pozdravljamo in spodbujamo nenehen dialog z lokalnimi 
skupnostmi, da bodo le-te razumele, da nam gre vsem v prvi vrsti za varnost državljanov in da 
se skupaj dogovorimo, kako bo v primeru povečanega števila prihodov ilegalnih migrantov, le-to 
za lokalno skupnost čim manj opazno in obremenjujoče. O tem moramo poudariti, da je naša 
naloga tudi zagotavljanje varnosti, reda in miru ter nemotenega delovanja države. 

Upamo, da zaradi izvajanja ukrepov policije in vseh ostalih odvračalnih ukrepov, ki jih izvajata 
ministrstvo in policija, do take situacije sploh ne bo prišlo. 

Želel bi še poudariti, da je Ministrstvo za notranje zadeve Vlado in ostala pristojna ministrstva 
opozorilo na morebitno gospodarsko škodo, ki bo pri tem nastala, in na nujnost, da le-ta v 
dialogu z lokalnimi skupnostmi ustrezno ukrepajo.

Na koncu še enkrat poudarjam, da bo sprejemno registracijski center vzpostavljeni samo v 
primeru, ko ne bo možno več obvladovati razmer na rednih policijskih enotah. Center bo
začasne narave, ukinjen pa bo takoj, ko ne bo več potrebe za njegovo delovanje. Vse 
obveznosti v zvezi s tem so na strani države, s strani občine pa pričakujemo sodelovanje na 
področjih iz vaše pristojnosti o čemer se bomo dogovarjali po potrebi. 

Za točne informacije smo vam vedno na voljo. Glede na veliko intenzivnost dela bomo poskušali 
odgovarjati čim hitreje, tako v osebnih stikih, kakor tudi na ostale razpoložljive načine. Prosim 
vas, da to sprejmete z razumevanjem. 

V pričakovanju nadaljnjega konstruktivnega sodelovanja vas lepo pozdravljam.

Boštjan Šefic
državni sekretar
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